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Szeœæ par ma³¿eñskich 7 wrzeœnia otrzyma³o medale “Za d³ugoletnie po¿ycie 
ma³¿eñskie”. Nieco wiêcej na str. 5.

Dokoñczenie na str. 3

Zanim radni przyst¹pili do omawiania 
poszczególnych punktów porz¹dku obrad 
podczas 23. sesji rady miejskiej, która 
odby³a siê 30 sierpnia br., burmistrz Teresa 
Substyk zg³osi³a potrzebê uzupe³nienia 
porz¹dku o punkt dotycz¹cy zmiany statutu 
Miejsko - Gminnego Oœrodka Pomocy 
Spo³ecznej. Kolejne zagadnienia poddane 
pod obrady obejmowa³y zmiany bud¿etu      
i wieloletniej prognozy finansowej, zmiany 
zasad i trybu udzielania ulg w sp³acie 
nale¿noœci pieniê¿nych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadaj¹cych gminie 
lub jej jednostkom, zmianê statutu Miejsko  
Gminnej Przychodni Zdrowia. Radni 
zadawali tak¿e pytania w ramach interpelacji 
i sk³adali wnioski.

Zgodnie z przyjêt¹ nowelizacj¹ bud¿etu 
na 2012 r. dochody maj¹ wynieœæ 75,2 mln 
z³, w tym dochody bie¿¹ce - 49,1 mln z³. 

23.SESJA RM

Zmiana 
bud¿etu

Dziêki 25 milionom z³otych z Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Œrodowisko bêdzie mo¿liwa rekultywacja terenów po by³ej nasycalni podk³adów 
kolejowych. Decyzjê w tej sprawie burmistrz Teresie Substyk przekaza³a Aleksandra 
Malarz, dyrektor departamentu w Ministerstwie Œrodowiska podczas spotkania 6 
wrzeœnia br.

Ca³a inwestycja poch³onie 30 mln z³,    
z czego 80 proc. bêdzie stanowi³o unijne 
dofinansowanie. Rekultywacja bêdzie 
prowadzona nowatorsk¹ 
metod¹ przy pomocy 
specjalnie wyhodowanej 
w Solcu bakterii, której 
z a d a n i e m  b ê d z i e  
rozk³adanie szkodliwych 
substancji znajduj¹cych 
siê w glebie. Dodatkowo 
ska¿ona ziemia bêdzie 
p r z e m y w a n a .  P o  
zakoñczeniu  ca ³ego  
procesu 16 hektarów po 
Nasycalni bêdzie mog³o 
b y æ  b e z p i e c z n i e  
u¿ytkowane. Planuje siê 

stworzenie na tym obszarze strefy 
sportowo - rekreacyjnej z kortami 
tenisowymi, boiskami, skateparkiem, 

górk¹ saneczkow¹, byæ mo¿e stadionem 
lekkoatletycznym.

Najpierw jednak musi zakoñczyæ siê 
projekt  rekultywacji  gruntu,  co 
przewidziane jest do 2015 r.

Solec otrzyma 25 milionów

Przedstawic ie le  samorz¹du,  
soleckich instytucji i zak³adów pracy, 
kombatanci oraz m³odzie¿ szkolna        
i mieszkañcy uczcili 1 wrzeœnia pamiêæ 
ofiar drugiej wojny œwiatowej.
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Dy¿ury aptek
Do 16 wrzeœnia - “Pod Lwem”

(ul. Leœna 2)

17 - 23 wrzeœnia - ”Leœna”
(ul. Leœna 19)

24 - 30 wrzeœnia - “Solecka”
(ul. Powstañców 7a)

Ludzie odchodz¹, p³yn¹ za morze 
codziennie. Mo¿e warto byæ ostatni¹ 
przystani¹, która Ich ¿egna...? Taka 
refleksja mnie nasz³a... 

Krzysztof Czarczyñski,  jedna            
z najlepiej prezentuj¹cych siê wizytówek 
naszego miasta, nie ¿yje. Wiek nies³uszny, 
o d c z u w a m  t ê  œ m i e r æ  j a k o  
nieusprawiedliwion¹... jest smutno. 

Œwieæ Panie nad Jego dusz¹…
Jeszcze przed kilku tygodniami 

odwiedzi³ szko³ê, gratulowa³ wyników ze 
sprawdzianu klas VI,  spacerowa³ po 
mieœcie z wnukiem, rozmawia³ ze 
znajomymi. Oficjalne zdjêcia, funkcje       
i  zas³ugi nie oddaj¹,  jakim by³ 
cz ³owiek iem.  Wszys tko  to  r az i  
sztucznoœci¹.

By³ dobrym, m¹drym, serdecznym, 
uczynnym i tolerancyjnym, choæ On 
wola³by s³owo ''wyrozumia³ym''. Zawsze 
pogodny, uœmiechniêty. 

Swoj¹ pracê rozpocz¹³ 16 sierpnia 
1970 roku.  Trzydzieœci siedem lat 
pracowa³ w i dla Szko³y Podstawowej nr 4. 
Wychowa³ kilka pokoleñ mieszkañców 
Solca. Jego wychowankowie s¹ lekarzami, 
prawnikami, nauczycielami, solidnymi 
robotnikami, a przede wszystkim 
uczciwymi, dobrymi ludŸmi. Przez 

piêtnaœcie lat by³ dyrektorem szko³y. Od 
ponad piêciu  lat nie pe³ni³ ju¿ tej  funkcji . 
Odszed³ na zas³u¿on¹ emeryturê,  ale nadal 
¿y³ ¿yciem szko³y,  interesowa³ siê jej 
problemami. Kolejn¹ Jego pasj¹ by³a 
polityka, któr¹ rozumia³ jak ma³o kto. Przez 
kilka kadencji pracowa³ jako radny, 
cz³onek zarz¹du gminy, a potem powiatu. 

Nasza d³ugoletnia znajomoœæ by³a 
codzienn¹ wspó³prac¹ szefa z podw³adn¹,  
z zaciêtymi dyskusjami, wymian¹ 
pogl¹dów   czy nawet ostr¹ wymian¹ zdañ. 
A przecie¿ by³am Jego cz³owiekiem, Jemu 
zawdziêczam swoj¹ drogê ¿yciow¹. To On 
mnie wprowadza³ w tajniki funkcji.

Z ¿a³obnej
karty

Krzysztof Czarczyñski
(1949-2012)

Przed kilkoma tygodniami mia³am Go 
odwiedziæ .   Nie  mia³am czasu ,  
wyje¿d¿a³am na wakacje…

Krzysztof  mia³ zwyczaj, witaj¹c siê     
i ¿egnaj¹c, uœcisn¹æ rêkê, przytuliæ. W tym 
spontanicznym geœcie wyra¿a³a siê ca³a 
jego serdecznoœæ i ciep³o. ''Odstawiliœmy 
niedŸwiedzia''. A dziœ piszê o Krzysztofie...

W s³oneczne, ciep³e popo³udnie 
zadzwoni³ telefon. To powiadomienie       
o œmierci Krzysztofa. Odszed³ nasz 
przyjaciel, prze³o¿ony, cz³owiek w sile 
wieku …

Helena Sk³adanowska

KLUB MAM, dzia³aj¹cy w Centrum Aktywnoœci i Edukacji,  ZAPRASZA DO 
00 00UDZIA£U W SZAFINGU 29 wrzeœnia 2012 (SOBOTA) W GODZ 10 -13  

SZAFING TO RODZAJ TARGOWISKA  PRZYNOSIMY WSZYSTKO CO JEST 
NAM JU¯ NIEPOTRZEBNE ALE JEST W BARDZO DOBRYM STANIE 

I MO¯E SIÊ PRZYDAÆ INNYM, NP.: UBRANIA, ZABAWKI, AKCESORIA 
DLA DZIECI, BI¯UTERIA, KSI¥¯KI, RÊKODZIE£O itp.

Dopuszczalna jest wymiana lub sprzeda¿!!!
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Miejsko - Gminna Przychodnia 
Zdrowia, informuje, ¿e pacjenci 
przewlekle chorzy, chc¹cy uzyskaæ 
receptê na powtórzenie leków, maj¹ 
m o ¿ l i w o œ æ  z a r e j e s t r o w a n i a  s i ê  
t e l e f o n i c z n i e  l u b  o s o b i œ c i e                        
z wyprzedzeniem do wybranego lekarza, 
w godzinach przeznaczonych na ten cel. 
Wizyta odbywa siê bez porady 
lekarskiej i dotyczy tylko i wy³¹cznie 
wypisania recept na leki w ramach 
kontynuacji   leczenia.

Wczeœniejsza
rejestracja

Miejsko- Gminny Oœrodek Pomocy Spo³ecznej informuje, ¿e od 1 paŸdziernika 
2012 r., zgodnie z rozporz¹dzeniem Rady Ministrów z 17 lipca 2012 r., wzrastaj¹ 
kryteria dochodowe uprawniaj¹ce do œwiadczeñ z pomocy spo³ecznej i wynosz¹:     
dla osoby samotnie gospodaruj¹cej- 542 z³, dla osoby w rodzinie- 456 z³, maksymalna 
kwota zasi³ku sta³ego- 529 z³, kwota dochodu z jednego hektara         
przeliczeniowego- 250 z³.

Nowe kryteria dochodowe

Rencistki II grupy, bez prawa do 
emerytury, zatrudniê w wymiarze 3/4 
etatu do sprz¹tania biura w Solcu 
Kujawskim. Telefon kontaktowy: 52  
345-07-77.

Jest praca

Dokoñczenie ze str. 1

Wydatki natomiast okreœlono w wysokoœci 
9 2 , 2  m l n  z ³ .  N a  f i n a n s o w a n i e  
zaplanowanego deficytu bud¿etowego 
upowa¿niono burmistrza do zaci¹gania 
kredytu, rada upowa¿ni³a te¿ burmistrza do 
zaci¹gania zobowi¹zañ na finansowanie 
wydatków na programy i projekty 
realizowane ze œrodków Unii Europejskiej 
do wysokoœci13,9 mln z³. Je¿eli chodzi        
o szczegó³y, to w planie dochodów miêdzy 
innymi zwiêkszono o 120 tys. z³ dochody     
z tytu³u podatku dochodowego od osób 
prawnych, natomiast o 173 tys. zmniejszono 
dochody z tytu³u dywidendy z KPEC. Jak 
wyjaœni³a burmistrz, odpowiadaj¹c na 
p y t a n i e  M a c i e j a  K u l i g o w s k i e g o ,                  
w projekcie bud¿etu za³o¿ono podobne 
wp³ywy z dywidendy, jak w poprzednim 
roku, jednak spó³ka wypracowa³a mniejszy 
zysk (krótszy okres grzewczy), st¹d ni¿sze 
wp³ywy. Zmiany w dochodach znalaz³y 
swoje odzwierciedlenie w wydatkach 
bud¿etowych, co zosta³a równie¿ ujête        
w zmienionej podczas sesji prognozie 
finansowej.

Zmiana uchwa³y w sprawie udzielania 
ulg w sp³acie nale¿noœci wobec gminy 
zawiera zapisy o sporz¹dzaniu przez 
jednostki podleg³e kwartalnych sprawozdañ 
z dokonywanych umorzeñ, a nie rocznych, 
jak by³o dotychczas. Z kolei uchwalenie 
nowego statutu przychodni zdrowia by³o 
p o d y k t o w a n e  k o n i e c z n o œ c i ¹  
uszczegó³owienia niektórych zapisów, na co 
wskaza³y s³u¿by prawne wojewody. Jak 
wyjaœni³a Barbara Bia³kowska, zastêpca 
burmistrza, nie by³o takiej koniecznoœci, aby 
jednak nie wchodziæ w spór prawny             
z wojewod¹ uznano, ¿e nale¿y zmieniæ statut 
uwzglêdniaj¹c zalecenia wojewody. 
Nowelizacja statutu oœrodka pomocy 
spo³ecznej polega na wprowadzeniu do 
zakresu dzia³añ MGOPS dodatków 
mieszkaniowych. Uzupe³niaj¹c, burmistrz 
T. Substyk podkreœli³a, ¿e pracownicy 
opieki maj¹ lepsze rozeznanie  w faktycznej 
sytuacji osób wnioskuj¹cych    o przyznanie 
dodatków mieszkaniowych i to im ³atwiej 
b ê d z i e  w y c h w y c i æ  w s z e l k i e  
nieprawid³owoœci. Nale¿y dodaæ, ¿e na 
wyp³aty dodatków gmina przeznacza 
rocznie prawie 3 mln z³.

Radni zg³osili kilka interpelacji. Józef 
Pietrzak pyta³ o uzasadnienie koniecznoœci 
jednoczesnego zamkniêcia dla ruchu ulic 
Piastów i Bohaterów Wrzeœnia oraz o termin 
zakoñczenia robót. Mariusz Zamorowski 
z a s u g e r o w a ³ ,  a b y  n a  k o l e j n y m  
remontowanym odcinku zostawiæ po jednej 
stronie chodnik, zapyta³ te¿ o mo¿liwoœæ 
postawienia ³awki w okolicy przejœcia przez 
tory kolejowe, o co prosz¹ starsi mieszkañcy 
udaj¹cy siê do przychodni. Alicja ¯aguñ 
postulowa³a natomiast stworzenie w gminie, 
zarz¹dzeniem burmistrza, zasad i terminarza 
flagowania miasta oraz budynków 
u¿ytecznoœci publicznej. Jak dot¹d nie we 
wszystkie œwiêta pañstwowe i wa¿ne 
rocznice wywieszano flagi. Zwróci³a 
równie¿ uwagê na to, aby podczas obrad 
organu stanowi¹cego samorz¹du, jakim jest 
rada miejska, flagi wisia³y przed budynkiem 
urzêdu. Reguluj¹ to stosowne przepisy. 
Sporz¹dzenie takiego harmonogramu 
u³atwi³oby ich przestrzeganie. A. ¯aguñ 
zwróci³a tak¿e uwagê na ba³agan przy 
targowisku. Lucjan Jelita Rydel prosi³         
w imieniu mieszkañców o zamontowanie 
oœwietlenia w przesmyku miêdzy ul. 
Wiejsk¹ i Plonow¹ na stoj¹cych tam s³upach 
e n e r g e t y c z n y c h .  P o p r a w i ³ o b y  t o  
bezpieczeñstwo w tym rejonie.

Odpowiadaj¹c na interpelacjê dotycz¹c¹ 
flagowania, burmistrz poinformowa³a, ¿e na 
kolejn¹ sesjê zostanie przygotowany projekt 
stosownych uregulowañ. B. Bia³kowska 
odnios³a siê do ba³aganu przy targowisku:     
- Wielokrotnie zwracaliœmy siê do 
sprzedaj¹cych, aby sprz¹tali swoje miejsca 
pracy, gdy¿ nale¿y to do ich obowi¹zków. 
Je¿eli kolejne upomnienia nie przynios¹ 
rezultatów, gmina rozwa¿y mo¿liwoœæ 
podniesienia op³at targowych na przysz³y 
rok. Z zamontowaniem oœwietlenia bêdzie 
k³opot, poniewa¿ energetyka nie zgadza siê 
na umieszczaniu lamp na s³upach 
energetycznych. 

T. Substyk doda³a, ¿e gmina zwróci siê 
do policji o skierowanie w ten rejon 
dodatkowych patroli. Ustawienie ³awki przy 
przejœciu przez tory jest uzasadnione, jednak 
wymaga to uzgodnienia z wykonawc¹ 
tunelu, gdy¿ w tym miejscu znajduje siê plac 
budowy.  O remoncie  ul .  Pias tów                    
i Bohaterów Wrzeœnia mówi³a Krystyna 
Mikulska, pe³nomocnik burmistrza ds. 

i n w e s t y c j i .  Z a k o ñ c z e n i e  r o b ó t  
przewidziano na 18 listopada br. Czasu jest 
wiêc niewiele dlatego wykonawca 
jednoczeœnie przyst¹pi³ do przebudowy 
obu ulic. St¹d te¿ decyzja o rozebraniu 
chodników po obu stronach jezdni. 
Poniewa¿ byliœmy na liœcie rezerwowej na 
dofinansowanie         z Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
dopiero po uzyskaniu pozytywnej decyzji 
móg³ byæ rozpisany przetarg. Po jego 
rozstrzygniêciu                i zatwierdzeniu 
organizacji ruchu rozpoczêto prace. St¹d 
takie krótkie terminy. Pierwszy etap 
realizacji inwestycji zak³ada wykonanie 
odcinka ul. Piastów do ul. H. Sawickiej - 
bez przebudowy tego skrzy¿owania i ul. 
Bohaterów Wrzeœnia (do 10 paŸdziernika), 
nastêpnie pozosta³y odcinek ul. Piastów do 
ul. Piotra Skargi (do 16 listopada).             
T. Substk zaznaczy³a, ¿e gmina spróbuje 
wynegocjowaæ z wykonawc¹, aby na 
kolejnym remontowanym odcinku, nie 
rozbiera³ obu chodników jednoczeœnie.

W wolnych g³osach i wnioskach         
A. Zaguñ pyta³a o mo¿liwoœæ postawienia 
wiat na œcie¿kach rowerowych oraz 
uporz¹dkowania terenu posesji przy Lidlu. 
K. Mikulska poinformowa³a, ¿e razem ze 
starostwem przygotowujemy opracowanie 
rozwoju sieci œcie¿ek rowerowych              
i bêdziemy wnioskowaæ o uwzglêdnienie 
wiat. Burmistrz odpowiedzia³a, ¿e 
budynek ko³o marketu jest w³asnoœci¹ 
prywatn¹, ale ponownie bêdzie podjêta 
próba przekonania w³aœciciela, aby 
uporz¹dkowa³ swój teren.

Na zakoñczenie sesji przewodnicz¹cy 
komisji  zdrowia oraz rewizyjnej  
przedstawili sprawozdania z prac tych 
gremiów.

23.SESJA RM

Zmiana  bud¿etu
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Do¿ynki 2012 za nami. Tym razem          
w Solcu Kujawskim odby³y siê do¿ynki 
powiatowe i gminne jednoczeœnie. Do 
naszego miasta zjechali przedstawiciele gmin 
powiatu bydgoskiego, aby wspólnie 
obchodziæ rolnicze œwiêto. Uroczystoœci 
rozpoczê³a msza w koœciele pw. Œw. 
Stanis³awa Biskupa i Mêczennika. Stamt¹d 
korowód do¿ynkowy, prowadzony przez 
motocyklistów, orkiestrê soleckiej OSP, za 
którymi bryczk¹ jechali starostowie do¿ynek  
Emilia Wydrzyñska i Kazimierz Frischke, 
wyruszy³ ulicami miasta na boisko przy ul. 
Sportowej, gdzie mia³a miejsce pozosta³a 
czêœæ uroczystoœci.

Po czêœci oficjalnej Wojciech Porzych, 
starosta powiatu i Teresa Substyk, burmistrz 
Solca Kujawskiego udali siê do licznie 
zgromadzonych goœci aby podzieliæ siê 
do¿ynkowym chlebem. Wœród nich byli 
p a r l a m e n t a r z y œ c i ,  p r z e d s t a w i c i e l e  
administracji wojewódzkiej, instytucji 
dzia³aj¹cych w naszym regionie oraz wielu 
mieszkañców. Wszyscy nieŸle siê bawili przy 
wystêpach artystów kapeli „Koronowiacy”, 
grupy „I co dalej” Soleckiego Centrum 
Kultury, zespo³u „La Festa Duo”, który 
zaœpiewa³ wiele znanych i lubianych w³oskich 
przebojów. Równie¿ znane przeboje ale 

operetkowe, mo¿na by³o us³yszeæ podczas 
koncertu „W krainie operetki”. Muzyczne 
prezentacje zakoñczy³ koncert zespo³u 
„Maxell”. Wystêpy na scenie to jednak nie 
wszystko. Przygotowano mnóstwo atrakcji 
dla najm³odszych, mo¿na by³o posiliæ siê 
kosztuj¹c do¿ynkowej swojskiej strawy, 
przygotowanej przez organizatorów, a tak¿e 
na gminnych stoiskach.

Podczas do¿ynek wrêczono równie¿ 
medale i nagrody. Medal „Za zas³ugi dla 
rolnictwa” otrzyma³a mieszkanka naszej 
gminy Danuta Frischke, natomiast medalami 
za zas³ugi dla powiatu bydgoskiego 
uhonorowani zostali Jan Koszarski, 
przewodnicz¹cy rady miejskiej oraz 
Krys tyna  Miku l ska ,  pe ³nomocn ik  
b u r m i s t r z a .  Z  k o l e i  n a g r o d y  z a  
najpiêkniejszy balkon i ogród otrzymali: 
Sonja Oœmia³owska, Ma³gorzata Trzciñska, 
Maria Zjawiñska, Janina S³omkowska 
(balkon) oraz Danuta i Czes³aw Frischke, 
Halina Michniewska, Mariola i Roman 
Wachowie, Aleksandra i Piotr Pitu³owie 
(ogród).

Burmistrz Teresa Substyk za naszym 
poœrednictwem dziêkuje wszystkim którzy 
pomogli w przygotowaniu uroczystoœci 
do¿ynkowych materialnie i organizacyjnie.

DO¯YNKI’2012

Pogodnie, kolorowo
i artystycznie
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Pañstwo Barbara   
i Józef Majchrowscy 
brali œlub 21 kwietnia 
1 9 6 2  r .  w  S o l c u  
K u j a w s k i m .  M a j ¹  
dwoje dzieci i czworo 
wnuków.

Pañstwo Helena     
i Józef Nowaccy brali 
œlub 11 sierpnia 1962 r. 
w Solcu Kujawskim. 
Maj¹ dwoje dzieci, 
d w ó j k ê  w n u k ó w            
i prawnuka.

Pañstwo Emilia i Marek Kopczyñscy brali œlub 14 
lipca 1962 r. w Bydgoszczy. Maj¹ czworo dzieci, 
dziewiêcioro wnuków i czternaœcioro prawnuków.

Pañstwo Teresa i Henryk Jelonkowie brali œlub 26 
paŸdziernika 1962 r. w Solcu Kujawskim. Maj¹ dwoje 
dzieci i troje wnuków.

Pañstwo Teresa i Mieczys³aw Wiœniewscy brali 
œlub 15 grudnia 1962 r. w Solcu Kujawskim. Maj¹ troje 
dzieci, dwanœcioro wnuków i dziesiêcioro prawnuków.

Pañstwo Jadwiga i Roman Mazurowie brali œlub 
16 czerwca 1962 r. w Prêczkach. Maj¹ troje dzieci          
i czworo wnuków.

Ponad 1800 dni i nocy, tyle spêdzili ze 
sob¹, jak "wypomnia³a" jubilatom 
Magdalena Rudna, kierownik Urzêdu 
Stanu Cywilnego, ma³¿onkowie, którzy 
otrzymali przyznane przez Prezydenta RP 
medale “Za d³ugoletnie  po¿ycie 
ma³¿eñskie”. Odznaczenia wrêczy³a 
ma³¿onkom podczas uroczystoœci 
zorganizowanej w urzêdzie miasta 
b u r m i s t r z  T e re s a  S u b s t y k .  
Okolicznoœciowe gratulacje przekaza³ 
n a t o m i a s t  J a n  K o s z a r s k i ,  
przewodnicz¹cy rady miejskiej. Podczas 
tego prawdziwie rodzinnego spotkania 
us³yszeliœmy, jakie by³y pierwsze chwile 
poznania siê. Jubilaci mówili te¿ o swoich 
najbli¿szych. Podkreœlali, ¿e s¹ dumni       
z dzieci, wnuków. Niektórzy doczekali ju¿ 
p r a w n u k ó w .  W y g ³ a s z a j ¹ c  t o a s t                  
J. Koszarski ¿yczy³ du¿o zdrowia, 
¿yczliwoœci i uœmiechu na co dzieñ. 
Zreszt¹ jubilaci potwierdzili. Recept¹ na 
d³ugie i szczêœliwe ma³¿eñstwo jest 
w³aœnie ten uœmiech, ta codzienna radoœæ.

Z£OTE GODY

Uœmiech
na co dzieñ
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Soleckie Centrum Kultury

Spektakl pt. Ach ta Mysia, pokazany 29 
sierpnia na koniec wakacji okaza³ siê 
strza³em w przys³owiow¹ dziesi¹tkê,         
i to z kilku powodów. 

P o  p i e r w s z e  p r z e s t a w i e n i e  
bydgoskiego Teatru Lalek Buratino sta³o 

na wysokim poziomie artystycznym, po 
drugie dopisa³a pogoda, co w plenerowym 
teatrze, w Artystycznej Altanie nie jest bez 
znaczenia. I po trzecie wreszcie  przysz³o 
mnóstwo dzieci, które spontanicznie 
prze¿ywa³y perypetie szarej domowej 

myszki! Zabawa by³a œwietna i z m¹drym 
dyskretnym mora³em o mocy prawdziwej 
przyjaŸni.

W nieco mniejszym gronie, lecz          
w równie gor¹cej atmosferze prze¿yliœmy 
recital Kuby Michalskiego, który mia³ 
miejsce 5 wrzeœnia i sk³ada³ siê                  
w wiêkszoœci z pieœni Leonarda Cohena.  
K. Michalski  wykonuje Cohena od lat , 
akompaniuj¹c sobie na gitarze. Ma na 
swoim koncie kilka znacz¹cych nagród, 
min. na Festiwalu Pieœni Leonarda Cohena 
w 1984r. 

W Solcu Kujawskim potwierdzi³ sw¹ 
klasê i mi³oœnicy tego typu muzyki wyszli  
z Artystycznej Altanki nad wyraz 
usatysfakcjonowani.

Swego czasu, pod naszym sta³ym 
adresem przy Bojowników o Wolnoœæ        
i Demokracjê bardzo czêsto zapraszaliœmy 
na wystêpy znanych gwiazd i spotkania     
z ludŸmi z pierwszych stron gazet. 
Aktualnie nie mamy takich mo¿liwoœci, 
ale czekamy na spe³nienie naszych marzeñ 
- na przebudowany na miarê XXI wieku 
nasz dom kultury - SCK. Mija rok od 
momentu naszej przeprowadzki do 
siedziby tymczasowej przy Koœciuszki 12. 
Staramy siê, by Solecczanie nie odczuli 
braku kultury, korzystaj¹c z goœcinnoœci 
innych soleckich instytucji… 

Skromne pomieszczenia u¿yczone 
przez szko³ê muzyczn¹ wykorzystujemy   
w pe³ni na zajêcia w naszych klubach         
i sekcjach zainteresowañ, trzymaj¹c siê 
naszej d³ugoletniej zasady i przekonania,           
¿e najwa¿niejsza jest artystyczna                
i intelektualna edukacja. Tak wiêc             
w Soleckim Centrum Kultury trwa nabór 
na nastêpuj¹ce zajêcia: plastyczne, 
rzeŸbiarskie, taneczne, wokalne i emisji 
g ³ o s u ,  r e c y t a t o r s k i e ,  t e a t r a l n e ,  
dziennikarskie, nauki gry na gitarze, 
interdyscyplinarny Klub Szalonego 
Ma³olata, Grupa wokalna I co dalej?, Chór 
mieszany Cantabile, Grupa Teatralna 
Sz laban ,  Grupa  Seniora  "Dodaj            
¿ycia do lat".

 Jesteœmy tak¿e otwarci na inne tu nie 
wymienione propozycje ze strony 
mieszkañców Solca. W miarê mo¿liwoœci 
staramy siê spe³niaæ artystyczne marzenia 
naszych bywalców. 

Informacje i zapisy do sekcji i klubów 
zainteresowañ: sekretariat SCK / siedziba 
tymczasowa, ul. Koœciuszki 12 /  tel. 52 
387 98 10.

(PISZ)

Du¿o
propozycji

W artystycznej altance

Masz 60+ i skrywane marzenia             
o wystêpowaniu na scenie?! Oto pojawia 
siê niekrêpuj¹ca, ¿yczliwa i cierpliwa 
okazja. Powstaje, zawi¹zuje siê, ju¿ s¹ 
chêtni - Kabaret Ludzi w S³usznym Wieku! 
Czekamy na recytatorów, parodystów, 
tancerzy, œpiewaków, mimów i artystów 
wszelakiej proweniencji… Ma³olatom 

wstêp wzbroniony! Tel. 52 387 98 10 lub 
602 573884.

mmm
W najbli¿szych planach SCK:              

* 10 paŸdziernika - Wizja lokalna/Dzieñ 
Niezdecydowanych, czyli tzw. otwarte 
drzwi SCK * 9 listopada  spotkanie            
z artystk¹ estradow¹ JOANN¥ BARTEL 
w ramach Kantoru Wymiany Myœli.* 
Mama³yga wg. A. Veteranyi - premiera 
grupy teatralnej Szlaban 

Krótko

 

Julita Anna Rosiak - Maciej Kordus 
(1 wrzeœnia 2012 r.)

Paulina Magdalena Morawska - Krzysztof Klimczak
(8 wrzeœnia 2012 r.)

Barbara Gut - Tomasz Zbigniew Sul¿ycki
(8 wrzeœnia 2012 r.)

Karolina Gra¿yna Górska - Grzegorz Adamski
(8 wrzeœnia 2012 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

USC zanotowa³
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

By³y realne szanse, aby dwójka 
solecczan bra³a udzia³ w tegorocznych 
Igrzyskach Paraolimpijskich w Londynie. 
Tak siê jednak nie sta³o. Ostatecznie do 
Londynu pojecha³a tenisistka sto³owa 
Dorota Buc³aw (z walki o medale 
wyeliminowa³a j¹ kontuzja). 

Takiej szansy nie dosta³ inny solecki 
spor towiec  Marcin Weso³owski.  
Przyczyn¹ nie by³a kontuzja, czy brak 
formy. Po prostu organizatorzy igrzysk, 
skreœlili z listy tegorocznych dyscyplin 
paraolimpijskich rzut dyskiem, który jest 
koronn¹ dyscyplin¹ naszego lekkoatlety.

- Jestem bardzo przybity z tego powodu. 
Jeszcze na ubieg³orocznych Mistrzostwach 
Œwiata w Turcji, gdzie zdoby³em br¹zowy 
medal, nic nie zapowiada³o, ¿e mojej 
dyscypliny  w Londynie nie bêdzie. Jednak 
organizatorzy zdecydowali tak, a nie 
inaczej. Bardzo tego ¿a³ujê. Je¿eli 
utrzymam dobr¹ formê, s¹ szanse, ze wezmê 
udzia³ w paraolimpiadzie w Brazylii za 
cztery lata. Wszystko wskazuje na to, ¿e      
w Brazylii rzut dyskiem bêdzie - tak             
z  p e w n y m  o p t y m i z m e m  m ó w i ³                 
M. Weso³owski podczas spotkania            
w urzêdzie, gdzie nasz sportowiec przyby³ 
na zaproszenie w³adz miasta.

Burmistrz Teresa Substyk i Jan 
Koszarski, przewodnicz¹cy rady oraz 
Alina Kowalska ,  skarbnik gminy 
przekazali na rêce M. Weso³owskiego 
gratulacje za osi¹ganie takich wspania³ych 
sportowych wyników i podziêkowania za 

promowanie Solca Kujawskiego w Polsce 
oraz za jej granicami. Pan Marcin 
podziêkowa³ z kolei za wsparcie 
udzielone mu przez gminê na zakup 
sprzêtu sportowego. Ka¿da pomoc, przy 
t r u d n e j  s y t u a c j i  s p o r t o w c ó w  
niepe³nosprawnych w Polsce, jest nie do 
przecenienia. Mimo to, zdobywaj¹ oni 
medale, a reprezentacja znajduje siê na 
wysokim miejscu w rankingu.

W Londynie polscy paraolimpijczycy 
zdobyli 36 medali, a reprezentacja 
uplasowa³a siê na 9 miejscu.

W sierpniu minê³a kolejna rocznica 
œmierci Edwarda Kondka, pracownika 
soleckiego OSiR-u, jednego z aktywnych 
animatorów sportowych dzia³añ w naszej 
gminie. 

Jego to pamiêci poœwiêcone bêd¹ 
zawody p³ywackie, które odbêd¹ siê 28 
wrzeœnia br. w naszym Parku Wodnym. 
Dzieci i m³odzie¿ rozpoczn¹ zmagania      
o godz. 14.30, doroœli o 17.00.

Konkurencje dla dzieci i m³odzie¿y, 

osobno dla dziewcz¹t i ch³opców:
- klasy I-III: 25m stylem dowolnym, 
- klasy IV-VI: 50m stylem zmiennym,
- gimnazjum i liceum: 50m dowolnym    

i 50m zmiennym. 
Konkurencje dla doros³ych, osobno 

dla kobiet i mê¿czyzn:
- 50m stylem dowolnym
- 50 m stylem zmiennym
Zapisy do 26 wrzeœnia u ratowników 

WOPR w na basenie.

Pamiêci Edwarda Kondka

Pod koniec sierpnia w hali sportowo - 
widowiskowej OSiR odby³ siê pokaz 
gimnastyki artystycznej przebywaj¹cych 
na zgrupowaniu w Solcu gimnastyczek 
klubu UKS 41 £ódŸ. 

Ponad 30 dziewcz¹t w wieku 6 - 14 lat,  
a wœród nich kilka medalistek Mistrzostw 
Polski w swoich kategoriach wiekowych, 
p r e z e n t o w a ³ o  s i ê  w  n i e z w y k l e  
efektownych uk³adach (z pi³k¹, obrêcz¹, 
wst¹¿k¹ lub maczugami), pokazuj¹c 
jednoczeœnie efekty swej ciê¿kiej pracy na 
zgrupowaniu. Wszystkie zawodniczki 
zaprezentowa³y siê bardzo dobrze, co nie 
dziwi, gdy¿ podczas pobytu w naszym 
mieœcie trenowa³y a¿ po szeœæ godzin 
dziennie! 

Dla m³odych ³odzianek to ju¿ 

czwarty pobyt w naszym oœrodku 
sportu, wczeœniej goœci³y tu w latach 
2009 - 2011 i niew¹tpliwie zaskarbi³y 
sobie nasz¹ sympatiê. Miejmy 
nadziejê, ¿e i tegoroczne zgrupowanie 
przyczyni siê do ich znakomitych 
wystêpów w nowym sezonie. ̄ yczymy 
im powodzenia i liczymy, i¿ odwiedz¹ 
nas równie¿ za rok.

Do zobaczenia
za rok

Anglicy pokrzy¿owali plany

Trzec io l igowcy Uni i /Roszak 
rozpoczêli rozgrywki w bardzo dobrym 
stylu. Na szeœæ rozegranych spotkañ 
(tyle meczów mieli za sob¹ nasi 
pi³karze, kiedy zamykaliœmy ten 

numer) odnieœli dwa zwyciêstwa            
i zanotowali cztery remisy. Z 10. Pkt. 
Zajmowali 6 miejsce w tabeli. Cieszy, ¿e 
nasz zespó³ jak dot¹d nie odniós³ ani 
jednej pora¿ki. Kibice, którzy jeŸdzili 
na wyjazdowe mecze dru¿yny (na razie 
wszystkie spotkania odbywa³y siê na 
wyjeŸdzie) chwalili zawodników za 
ambicjê i radoœæ, jak¹ okazywali 
podczas gry. Wygl¹da na to, ¿e seniorzy 
Unii/Roszak skutecznie zachêcili do 
k i b i c o w a n i a  p o d c z a s  m e c z ó w  
rozgrywanych na soleckim stadionie. 
Pierwszy mecz u siebie dru¿yna 
rozegra w sobotê 22 wrzeœnia. Pocz¹tek 
spotkania 16.00.

Pi³karze
bez pora¿ki



Odszed³ od nas kolega, przyjaciel, samorz¹dowiec, ale przede wszystkim Cz³owiek 
wyj¹tkowy, serdeczny, ¿yczliwy, który zostanie w naszych sercach…

Œp. Krzysztof Czarczyñski

Radny Rady Miejskiej Solca Kujawskiego (1990 - 1998)
Cz³onek Zarz¹du Miasta i Gminy Solec Kujawski (1994 - 1998)
Radny i Cz³onek Zarz¹du Powiatu Bydgoskiego (1998 - 2010)

Dyrektor Szko³y Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim (1992 - 2007)

£¹czymy siê w bólu z najbli¿szymi i przekazujemy szczere wyrazy wspó³czucia.

Radni Rady Miejskiej Solca Kujawskiego
Burmistrz Solca Kujawskiego

Pracownicy Urzêdu Miasta i Gminy Solec Kujawski

Najg³êbsze wyrazy wspó³czucia 
Pani Barbarze Kaczmarek

z powodu œmierci 

MÊ¯A

sk³adaj¹ 
Kierownictwo, Pracownicy 

oraz Rada Nadzorcza 
Zak³adu Gospodarki Komunalnej

Koledze 
£ukaszowi Czarczyñskiemu 

wyrazy g³êbokiego wspó³czucia
z powodu œmierci

OJCA

sk³adaj¹ wspó³pracownicy 
z Oœrodka Sportu i Rekreacji 

w Solcu Kujawskim

G£ÊBOKO ZASMUCENI ¯EGNAMY

ŒP

KRZYSZTOFA CZARCZYÑSKIEGO
WIELOLETNIEGO DYREKTORA SZKO£Y PODSTAWOWEJ NR 4

W SOLCU KUJAWSKIM
WSPANIA£EGO CZ£OWIEKA

"Istniej¹ ludzie, których ¿ycie jest darem ofiarowanym nie im samym, lecz 
nam- ludzkoœci."

Z wielkim ¿alem przyjêliœmy wiadomoœæ o œmierci Pana Dyrektora. Trudno 
przeboleæ œmieræ kogoœ, kogo zna³ ka¿dy pracownik szko³y, wielu mieszkañców  
miasta - bliskiego, kto ¿y³ i tak intensywnie dla nas pracowa³. Mia³ jeszcze tyle 

planów, pomys³ów i marzeñ. Los chcia³ inaczej. Przerwa³ kruche ¿ycie 
wspania³ego Cz³owieka w sile wieku. 

Pozostaje nam pamiêæ i modlitwa.
"A przecie¿ nie ca³y umieram, to co we mnie niezniszczalne trwa." 

 I my w to wierzymy.
Z pewnoœci¹ po Krzysztofie Czarczyñskim pozostanie trwa³y œlad w pamiêci 

naszej i jego wychowanków.
 RODZINIE I BLISKIM

SK£ADAMY WYRAZY NAJG£ÊBSZEGO WSPÓ£CZUCIA
DYREKCJA, PRACOWNICY, UCZNIOWIE ORAZ  RADA RODZICÓW  

SZKO£Y PODSTAWOWEJ NR 4

Stowarzyszenie Rozwoju Solca 
Kujawskiego od kilkunastu lat jest 
inicjatorem i realizatorem wielu projektów 
i inicjatyw na rzecz naszego, lokalnego 
œrodowiska.

W czerwcu br zakoñczy³ siê trwaj¹cy 6 
miesiêcy projekt „Windy, wózki, suwnice  
nie tylko jazda” wspó³finansowany ze 
œrodków Unii Europejskiej w ramach 
Europejskiego Funduszu Spo³ecznego. 
Celem projektu by³o podniesienie 
kwalifikacji u osób pracuj¹cych na terenie 
miasta i gminy Solec Kujawski. 

W projekcie uczestniczy³o 60 osób,     
w tym 40  na obs³ugê wózków 
jezdniowych, 10  na obs³ugê suwnic 
sterowanych z kabiny oraz 10 - na obs³ugê 
wind. 

Mimo i¿ operator wózka jezdniowego 
kojarzy siê z zawodem typowo mêskim,    
w kursie uczestniczy³o szeœæ pañ, które 
doskonale radzi³y sobie z obs³ug¹ tego 
powszechnie u¿ywanego w zak³adach 
pracy pojazdu.

W tym samym czasie zakoñczy³ siê 
projekt pt. „Wózkiem przez firmê” 
równie¿  wspó³finansowany ze œrodków 
Unii Europejskiej w ramach Europejskiego 
Funduszu Spo³ecznego. Projekt ten 
skierowany by³ z kolei do bezrobotnych     
z naszej gminy, którzy dziêki udzia³owi    
w kursie na obs³ugê wózka jezdniowego 
p o d n i e œ l i  s w o j e  k w a l i f i k a c j e   
dostosowuj¹c je do potrzeb lokalnego 
rynku pracy. W sk³ad grupy Beneficjentów 
wchodzi³o 21 panów i 3 panie.

Wózkiem
przez firmê

Zarz¹d Towarzystwa Mi³oœników Solca Kujawskiego sk³ada rodzinie g³êbokie 

wyrazy wspó³czucia z powodu œmierci 

Œp. Krzysztofa Czarczyñskiego

naszego wieloletniego przyjaciela i cz³onka Towarzystwa.

Wyrazy g³êbokiego wspó³czucia Rodzinie z powodu œmierci

Krzysztofa Czarczyñskiego
dyrektora Szko³y Podstawowej Nr 4 w Solcu Kujawskim w latach 1992 - 2007

i  radnego Rady Powiatu Bydgoskiego w latach 2003 - 2009

sk³adaj¹
Dyrektor, Rada Pedagogiczna, uczniowie 

i pracownicy Zespo³u Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych 
i Zawodowych w Solcu Kujawskim
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